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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 22 oktober 2013 

Telefonvägen 30, Besöksrum 1 kl. 10.00-11.30 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot  PRO 

Valter Lund   ledamot  PRO 

Lars Åsberg  ledamot  SPF 

Rolf Lindquist   ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare           PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i 

   egen regi 

Anneli Rydström  sekreterare   

 

Förhinder 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Bo Almén  ersättare SPF 

Dag för justering 2013-10-22 

Sekreterare 

Justerat 

Marianne Svensk  Godkänt via e-post 

Ordförande   Rolf Lindquist  
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Rolf Lindquist utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 

 

Pensionärsrådet 2013-09-24 

Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2013-09-19 

Pensionärsrådet ställer sig bakom rådets synpunkter om att förslaget till 

reviderade riktlinjer för riksfärdtjänst inte är bra. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2013-09-26 

Pensionärsrådet hade följande synpunkter på nämndens beslut. 

 

Ang.§ 2 Tertialrapport 2, 2013 så stödjer pensionärsrådet reservationen. 

Pensionärsrådet stödjer också det särskilda uttalandet om att det finns mycket 

mer som kan göras för att ge äldre människor möjlighet att leva och bo 

självständigt och ha en aktiv och meningsfull tillvaro i gemenskap med andra 

samt att stadens riktlinjer för servicehusboende behöver revideras. 

Pensionärsrådet är dock helt emot att servicehuslägenheter används till 

studentbostäder. 

 

Pensionärsrådet ställde frågor om feriearbetare och om sjukfrånvaron, som 

förvaltningen svarade på.  

 

Pensionsrådet tycker det är positivt med ungdomar i vården. Förvaltningen 

informerade också om att man kommer att ha feriearbetare under höst- och 

jullovet samt om ”ungdomsbesöken” på vård- och omsorgsboende.   

 

Pensionärsrådet undrar om det finns uppgifter om ohälsotal gällande äldre. 

Anneli Rydström fick i uppdrag att undersöka detta vidare, ev. har landstinget 

sådana uppgifter.  

  

Ang.§ 6 Ny servicebostad på Främlingsvägen. På pensionärsrådets fråga om 

vad det är för boendeform, svarade Ingrid Widebäck att det är ett boende för 

personer med lindrig utvecklingsstörning.  

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2013-09-17 

Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:s yrkande om utsträckt betänketid vid 

tilldelning av lägenhet i vård- och omsorgsboende från 3 till 14 dagar. 

 



                           Protokoll nr 8 2013 

Sida 3 (6)  

 

 
 

 

Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning 

 

Telefonvägen 30 

Box 490 

129 04 Hägersten 

Växel 08-508 22 000 

Fax 08-508 22 099 

hagersten-liljeholmen@stockholm.se 

www.stockholm.se/h-l 

 

Pensionärsrådet ställer sig också bakom KPR:s skrivelse som tar upp 

 ”att pensionärsråden erhåller en gemensam och sökbar rubrik i stadens  

program INSYN  

 att PRO respektive SPF Stockholm medges höjd ersättning från staden  

 att staden fattar beslut om KPRs framställning om ytterligare 150  

  miljoner kronor till äldreomsorgen för 2013  

 att beslut fattas om förenklad biståndshantering  

 att anlita utomstående forskare/utredare för analys av äldres boende  

 att tillämpa en mer skärpt inriktning vad gäller arbetet med 

           upphandlingsunderlag.” 

 

Pensionärsrådet undrar hur kartläggnings- och bedömningsinstrument som 

biståndshandläggarna använder fungerar. Föreslogs att Kerstin Malmport, 

enhetschef för beställarenheten äldre, bjuds in till pensionärsrådet.  

 

Ett förslag är också att komma till nämndens öppna möte i november, då temat 

handlar om biståndsbedömning.  

 

§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

Ingrid Widebäck och Yvonne Goldberg informerade om att finansborgarrådets 

förslag till budget 2014 har kommit och att förvaltningen nu analyser budgeten 

och startar arbetet med verksamhetsplanen för 2014.  

 

I stadens förslag till budget tas bl.a. följande upp. 

 

Under 2014 införs nya ersättningsystem för hemtjänst och vård- och 

omsorgsboende. Inom hemtjänst ersätts utföraren för faktiskt utförd tid. 

Informationsfolder ”Rätt i tiden” delades ut. Hägersten-Liljeholmens hemtjänst 

är en av de utförare som startar först med den nya tidsregistreringen. I vård- och 

omsorgsboende införs två nivåer, en för somatisk vård och en för demensvård. 

 

Servicehusen ska kvarstå som en boendeform så länge efterfrågan finns. Vid 

biståndsbedömning ska särskild hänsyn tas till ålder och ensamhet. 

Äldrenämnden ska bl.a. följa avslagen för servicehus som överklagas för att 

kartlägga olika samband.  

Valfrihetssystem för servicehus ska utredas. 

 

Äldrenämnden får i uppdrag att utreda effekterna av att alla stockholmare över 

en viss ålder som söker till vård- och omsorgsboende beviljas plats.  

 

Sammanfattning av majoritetens förslag till budget för 2014 och inriktning för 

2015-2016, delades ut. 

 

§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 2013-10-24 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

Ärende 2: Medborgarförslag om upprustning av amfiteatern i Teaterparken i 

Hägersten. 

Pensionärsrådets stödjer medborgarförslaget. 
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Ärende 3: Medborgarförslag om anslagstavla Gröndals centrum 

Pensionärsrådets stödjer medborgarförslaget. Pensionärsrådet anser att skötseln 

av anslagstavlorna i stadsdelen är bristfällig och att anslagstavlorna behöver ses 

över minst en gång per år. Några anslagstavlor har också tagits bort. 

 

Ärende 4: Inventering av service- och trygghetsbostäder för äldre, svar på 

medborgarförslag 

Pensionärsrådet delar inte förvaltningens synpunkter om att många äldre vill bo 

kvar hemma så länge som möjligt. Pensionärsrådet menar att det finns äldre 

som känner sig otrygga och ensamma i sin bostad och vill flytta till servicehus 

om de fick den möjligheten.  

 

Ärende5: Upprustning av Aspuddsparken – genomförandeärende 

Pensionärsrådet är positiv till att parken, efter alla års diskussioner, äntligen 

kommer att rustas upp. Pensionärsrådet har dock några synpunkter. Det finns 

ingen angöring till och från parken/ingen på- och avstigningszoon, ingen 

vändplan för handikappfordon och dagligvarutransporter. Det behövs också 

handikapplatser. Parken ska vara till för alla. Smågatsten som föreslås är inte 

heller bra utifrån ett tillgänglighetsperspektiv.   

 

Ärende 6: Gemensam upphandling avseende skötsel av plaskdammar, 

duschar och vattenanläggningar på parkmark 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 7: Ge skräpet en chans att hamn rätt början 

Pensionärsrådet stödjer förslaget om att det behövs fler papperskorgar. 

 

Ärende 8: Tillgänglighet till digitala nämndhandlingar på läsplattor 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 15. Brukarundersökningar vid myndighetsutövande enheter 

Ärendet var inte utsänt och den del som rör äldreomsorgen, beställarenheten 

äldre, tas därför upp vid pensionärsrådets nästa sammanträde. 

 

Ärende 20: Snötippar inom Hägersten-Liljeholmens stadsdelsområde 

Pensionärsrådet anser att det är angeläget att problemet löses på ett bra sätt. Det 

är både viktigt att snöröjningen och halkbekämpningen fungerar bra och att 

staden har lämpliga ställen att tippa snön på.  

 

§ 7. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Marianne hade inget aktuellt att 

informera om förutom att årets julresa blir den 11 december och anordnas i 

samarbete med PRO.   

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: ”Räkfrossan” som 

förtroenderådet anordnade var mycket trevlig. Nästa förtroenderådsmöte är den 

4 november.   
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Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: 42 pensionärer deltog på 

förtroenderådets sopplunch den 8 oktober.  

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Förtroenderådet bjöd de boende 

på kaffe i söndags. Den 13 december anordnas luciafirande. 

 

§ 8. Uppföljning av mötet med nämndens gruppledare 

Minnesanteckningar från mötet den 17 oktober 2013 bifogas till protokollet. 

 

Pensionärsrådet anser att det är anmärkningsvärt att nämndens politiker föreslår 

att pensionärsrådet ska lämna medborgarförslag.  

 

Pensionärsrådet är redan ett rådgivande organ till nämnden, som framför 

synpunkter och förslag som nämnden bör beakta innan beslut fattas. 

 

Vid pensionärsrådets sammanträden framförs förslag och synpunkter på 

aktuella ärenden och frågor som berör äldre i stadsdelen. Protokoll förs som 

nämnden också får mejlade till sig. Två gånger per år träffar pensionärsrådet 

nämndens gruppledare/presidium, där rådet också framför förslag och 

synpunkter. 

  

§ 9. Övriga frågor 

 

Inbjudan till samverkansmöte med de kommunala pensionärsråden och 

programberedningen den 25 oktober 

Pensionärsrådet beslöt att Bertil Wretlund går på mötet. 

  

Pensionärsrådets svar till lokal tidningen Liljeholmen Älvsjö 

På förra sammanträdet fick Marianne Svensk i uppdrag att svara på artikeln 

”Tomma lägenheter – trots bostadsbrist. Nu vill Miljöpartiet se studenter i 

servicehusen”, som publicerades i lokal tidningen Liljeholmen/Älvsjö den 21 

september 2013.  

 

Pensionärsrådet godkände Mariannes förslag till svar. Bifogas till protokollet. 

 

Minnesanteckningar delades ut från  

 Från anhörigdagen den 5 oktober i Stadshuset. 

 Söderortspolisens Seniorrådsmöte den 11 oktober. 

 

Miljövandringar 

Rolf Lindquist tog upp fråga om det finns några protokoll/rapport från 

miljövandringarna som rådet kan få ta del av. Anneli Rydström undersöker 

detta och återkommer med svar. 

 

Läkemedelshantering 

Rolf Lindquist berättade om att han tagit del av intressant information som 

handlar om hur viktigt det är med kontroll av de äldres läkemedel. Det finns 
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idag stora brister i läkemedelshanteringen, bl.a. att det är flera olika läkare som 

skriver ut recept på olika läkemedel som dels kan vara farliga om de blandas, 

dels olämpliga för äldre, vilket kan få allvarliga konsekvenser för den enskildes 

hälsa. 

 

Yvonne Goldberg informerade om att problemet är välkänt. Inom projektet 

Bättre Samverkan Bättre Liv har man också uppmärksammat och arbetat med 

detta. 

 

Förvaltningen föreslog att frågan om läkemedelshantering tas upp vid tillfälle 

när förvaltningens medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) deltar på 

pensionärsrådets sammanträde. 

 

§ 10. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 26 november, start med förmöte kl. 

9.00. Lokal: Förvaltningen, Besöksrum 1. 

  

Gunnar Ohlsén kommer till pensionärsrådets sammanträde. 

 

§ 11.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarades därmed sammanträdet 

avslutat. 

 

 

 


